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Kako bi se ostvarila ravnomjerna i dostatna popunjenost mreže javne zdravstvene službe, 

odnosno dostupnost zdravstvene zaštite svim stanovnicima Varaždinske županije nužno je

osigurati i specijalističko usavršavanje doktora medicine na primarnoj zdravstvenoj zaštiti. 

Upravo je to cilj projekta „Specijalizacijom do kvalitetnije zdravstvene usluge“ kojeg 

provodi Zavod za javno zdravstvo Varaždinske županije. Zahvaljujući tom projektu, koji 

sufinancira Europska unija kroz Nacionalni program oporavka i otpornosti 2021. – 2026. 

ZZJZ Varaždinske županije uputio je dvije svoje liječnice na specijalističko usavršavanje u 

područjima školske i adolescentne medicine te epidemiologije.

Ravnatelj Zavoda za javno zdravstvo Varaždinske županije Marin Bosilj istaknuo je kako je

riječ o prvim specijalizacijama koje Zavod provodi, a da ih ne financira iz vlastitih 

sredstava, već NPOO-a.

- Mi trenutno kao ustanova imamo pet specijalizacija. Za ove dvije specijalizacije odobreno

je 302.000,00 eura, što je značajan iznos za našu ustanovu, obzirom da smo prije 



specijalizacije financirali iz vlastitih sredstava. Također nam je priznata još jedna 

specijalizacija iz područja mikrobiologije u iznosu od oko 170.000,00 eura, te provodimo 

još dvije koje nisu ušle u ovaj projekt. Dakle, od pet specijalizacija, dvije su iz 

epidemiologije, dvije iz mikrobiologije te jedna iz područja školske medicine. Kao ustanova

trudimo se osigurati sve uvjete koji su potrebni za kvalitetan rad, od nabavke opreme, 

dodatnog usavršavanja i edukacije naših djelatnika, do izgradnje nove zgrade Zavoda, a 

sve u cilju da našoj struci, a shodno tome onda i našem stanovništvu ponudimo najbolje 

što se može pružiti u Republici Hrvatskoj – rekao je ravnatelj Zavoda Bosilj.

Edukacija i ulaganje u liječnike iznimno su važni zbog kvalitete pružanja zdravstvene 

zaštite svim građanima, naglasila je zamjenica župana Silvija Zagorec.

- Prošla godina bila je povijesna godina za naše zdravstvo. S radom je u Općoj bolnici 

Varaždin započeo Objedinjeni hitni bolnički prijem, dnevna bolnica i jednodnevna kirurgija, 

u Varaždinskim Toplicama otvorili smo tzv. Spinalni centar, u izgradnji je Centralni 

operacijski blok u OB Varaždin, ulažemo u Dom zdravlja Varaždinske županije, Ljekarnu 

Varaždinske županije i drugo. Kao što smo usmjereni na podizanje kvalitete zdravstvene 

skrbi po pitanju prostornih kapaciteta i opreme, puna pažnja posvećuje se i edukaciji naših

liječnika i medicinskih sestara i tehničara, kao i ostalih djelatnika u zdravstvenom sustavu. 

Specijalističkim usavršavanjem osim što jačamo otpornost zdravstvenog sustava na 

promjene u okruženju, kao i na izazove s kojima se on svakodnevno suočava, mi naše 

liječnike želimo zadržati u našim sredinama – rekla je zamjenica župana Zagorec.

Voditeljica Epidemiološke djelatnosti u ZZJZ Varaždinske županije Katica Čusek Adamić, 

dr. med., spec. epidemiolog zahvalila se Ministarstvu zdravstva i EU koje je prepoznalo 

važnost epidemiologije u javnozdravstvenoj mreži Varaždinske županije gdje treba 

jednako ulagati u ljudske resurse kao i u svim drugim granama medicine.

- Kroz cijelo vrijeme svog postojanja epidemiološka djelatnost usmjerena je na zaštitu 

zdravlja pojedinca koje se u konačnici prelijeva na zdravlje zajednice. U većini slučajeva, 

za ovu djelatnost se i ne čuje sve do trenutka kad se pojave krizne situacije, kao što su 

poplave, epidemije, pandemije. Mnogi su tako za nas prvi put čuli za vrijeme pandemije 

uzrokovane koronavirusom, jer naša preventivna uloga i značaj do tada nisu bili naglašeni.

Svakodnevno se nalazimo pred novim izazovima koji stvaraju epidemiološku nestabilnost 

poput ratova, migracija stanovništva, ekoloških i klimatskih promjena. Sve su to novi 



momenti čije posljedice treba rješavati brzo i stručno, s minimalnim štetnim učinkom na 

zdravlje naših stanovnika, a epidemiologija je tu da neke stvari prevenira  - rekla je Katica 

Čusek Adamić.

Specijalizantica iz područja epidemiologije Mia Breški dr. med., otkrila je kako na samom 

početku radnog vijeka, a osobito tijekom studija, nije pomišljala o epidemiologiji kao o 

specijalizaciji koju bi odabrala.

- U jeku pandemije, kad je krenula i kampanja cijepljenja zainteresiranog građanstva, 

zaposlila sam se kao liječnik bez specijalizacije u epidemiološkoj djelatnosti. Uvidjevši 

sveobuhvatni opseg posla, posebice u kriznim situacijama, polako mi se budio interes za 

radom u epidemiološkoj djelatnosti. Pandemija nas je podsjetila o važnosti preventivnih 

mjera, bilo specifičnih poput cjepiva, bilo higijensko-epidemioloških. Isto tako, uz rapidno 

širenje virusa, širila se i „pandemija“ lažnih vijesti, pseudoznanstvenih objava i 

dezinformacija vezanih uz zdravlje, osobito na društvenim mrežama, što je ukazalo na 

potrebu pružanja razumljivih informacija temeljenih na dokazima. Upravo sve navedeno - 

prevencija, kontrola zaraze i zdravstveno prosvjećivanje čine, između ostalog, „stupove 

epidemiologije“, te je njihova važnost proteklih godina postala još očitijom - naglasila je 

specijalizantica Mia koja je i otkrila kako ovakav vid specijalizacije sufinancirane 

sredstvima Europske unije omogućuje specijalizantima i sudjelovanje na međunarodnim 

usavršavanjima, što je donekle otežano kod „klasičnih“ modela specijalizacija zbog 

financiranja.

Uz djelatnike ZZJZ Varaždinske županije, uvodnoj konferenciji projekta prisustvovali su i 

pročelnica za zdravstvo, socijalnu skrb, civilno društvo i hrvatske branitelje Ljubica Božić te

Miljenko Ernoić iz Javne ustanove za regionalni razvoj Varaždinske županije.






